






zand …) per zone. Nathalie Sleeckx, 
collega-onderzoeker leghennen bij het 
Proefbedrijf, en ik gaven feedback en 
suggereerden aanpassingen aan het 
systeem om het verder te verfijnen. 
Onze sterkte is dat het Proefbedrijf dé 
plek is om concepten te testen. Andere 
onderzoeksinstituten in Europa 
beschikken niet over zo’n grote capaci-
teit als wij en zullen in kleinere groe-
pen testen. In het nieuwe Code 2+-sys-
teem zitten sinds 23 juni 
1656 leghennen. We kunnen dit sys-
teem perfect vergelijken met de schar-
rel- en verrijktekooitypes, die ernaast 
staan. Het mooie aan dit project is dat 
we heel veel steun en raad kregen uit 
de sector, zoals van de bedrijven VSI 
(Verberk Stalinrichting) en Vepymo, 
die de vier groepen in het systeem 
(witte en bruine hennen, elk met een 
deel behandelde en niet-behandelde 
snavels) samen heeft opgefokt.”

Zie je al concrete resultaten in het 
nieuwe systeem?
Ine Kempen: “De kippen maken heel 
vlot het onderscheid tussen de diverse 
zones en bewegen heel goed in het sys-
teem. Het verenkleed is momenteel 
(30 weken) beter dan in de scharrel-

huisvesting en we zagen ook nog geen 
pikkerij. Verder is het aantal buiten-
nesteieren beperkt. De nesten liggen 
onderaan in het systeem en de schar-
relruimte is boven op de nesten. 
Gelukkig gingen de kippen van bij het 
begin mooi op stok. Ook op het vlak 
van emissie zien we nu al een verschil 
in het voordeel van Code 2+, maar ik 
verwacht nog meer uitgesproken ver-
schillen met het huidige scharrelsys-
teem. Tot nu toe hebben we het licht-
schema nog niet moeten aanpassen. 
Als de proef lukt, willen we op termijn 
een tweede Code 2+-systeem erbij zet-
ten, zodat we een nog betere vergelij-
kingsbasis hebben.”

Waar willen jullie met dit systeem 
naartoe?
Wouter Wytynck: “We willen beter 
doen dan de huidige scharrelsystemen, 
ook op het vlak van uitstoot van fijn 
stof en ammoniak. Die is momenteel 
veel hoger dan bij een verrijkte kooi. 
Zodra het systeem praktijkrijp is en als 
ammoniakemissiearm systeem in de 
markt kan worden gezet, is het belang-
rijk dat het gestandaardiseerd wordt, 
zodat het toegankelijk én betaalbaar 
wordt voor de leghennenhouder.”  n
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Toekomstgericht  
innoveren  
in duurzaamheid
Bij het begin van de nieuwe bestuurs-
periode hebben we met de sectorvak-
groep enkele beleidsprioriteiten voor 
de pluimveehouderij opgelijst. Een 
belangrijk actiepunt is dat er toe-
komstgericht verder wordt ingezet op 
innovatie en technieken die de uitstoot 
van ammoniak en fijn stof vermin-
deren. De pluimveesector is zeer ef-
ficiënt op het vlak van grondstoffenge-
bruik en er werd al flink geïnvesteerd 
in ammoniakemissiearme stallen. 
Toch zijn er nog stappen nodig om de 
milieu-impact van de sector verder te 
verminderen. Daarnaast is blijvende 
aandacht voor dierenwelzijn een twee-
de belangrijk actiepunt. Zo verhoogt 
de maatschappelijke acceptatie van de 
pluimveehouderij en creëert de sector 
de ruimte om zich toekomstgericht 
verder te ontwikkelen. Dit nieuwe, 
innovatieve scharrelsysteem Code 2+, 
dat we zelf mee ontwikkelden en 
financieren, beantwoordt aan beide 
doelstellingen en toont aan dat onze 
organisatie samen met de pluimvee-
sector zelf stappen neemt om nog 
duurzamer te ondernemen.

“We nemen zelf stappen 
om nog duurzamer te 
ondernemen.”

1 Beter stalklimaat door 
bronaanpak

2 Arbeidsbesparend

3 Betere ammoniak- en 
fijnstofreductie

4 Bevordering positief 
welzijn van de leghennen

5 Inpasbaar in elke 
leghennenstal

6 Verbeterde 
diergezondheid

Pluspunten 
Code 2+
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